
	 	
	
	
	
	
	

  

Nøvling den 3/7 2019 
 

Høring	vedrørende	skolernes	administration	
	
Høringsvar fra skolebestyrelsen på Nøvling Skole 

	
Skolebestyrelsen	på	Nøvling	Skole	undrer	sig	over,	hvordan	den	administrative	opgave	er	ble-
vet	mere	og	mere	kompleks	–	vi	mener,	at	opgave	stadig	må	omhandle:	elevadministration,	
betaling	af	regninger,	løbende	opfølgning	på	skolens	økonomi,	personale-	løn,	tilgang,	afgang,	
barsel,	sygdom	og	mere	af	samme	slags	–	opgaver,	der	vel	altid	har	været	varetaget	af	sekre-
tæren.	Derudover	vil	vi	mene,	at	de	administrative	programmer	i	højere	og	højere	grad	kan	
understøtte	varetagelsen	af	disse	opgaver.	I	høringsmaterialet	kan	vi	læse,	at	der	er	fokus	på	
standardisering	på	f.eks.	kontoplaner,	hvilket	må	skabe	yderligere	forenkling	og	overblik,	der-
for	stiller	vi	os	undrende	over	for	den	skitserede	udvikling	i	sagsfremstillingen	–	hvorfor	er	de	
systematiske	løsninger	blevet	mere	komplekse	–	hvorfor	har	lovgivningen	vanskeliggjort	den	
administrative	opgave?	
Fra	Nøvling	Skoles	bestyrelse	skal	lyde	en	opfordring	til	i	stedet	for	at	skære	på	den	decen-
trale	sekretærydelse	og	centralisere	opgavevaretagelsen,	at	flytte	fokus	på	krav	til	de	admini-
strative	systemer,	der	skal	udskiftes	i	henhold	til	lovgivning	i	EU.	Fokuser	istedet	på	forenk-
ling	i	opgavevaretagelsen	og	i	snitflader	i	kravene	til	de	valgte	systemer	–	IT	er	vel	kommet	for	
at	hjælpe	og	understøtte	–	ikke	at	skabe	frustrationer	og	øgning	af	arbejdspresset.	Skolebesty-
relsen	vil	i	øvrigt	gøre	opmærksom	på,	at	man	nu	skal	bruge	tre	programmer	(SkoleIntra,	Min-
Uddannelse	og	MinInstitution)	når	man	skal	kommunikere	med	skolen!	

 
	
	
	


